
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jarosława Obremskiego 

na 35. posiedzeniu Senatu 

w dniu 24 lutego 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do minister edukacji narodowej Anny Zalewskiej 

W związku z przeprowadzaną reformą edukacji, która wchodzi w życie z dniem 1 września 2017 r. 

zasadniczo zmienia się położenie wielu nauczycieli. Między innymi w wyniku zmian demograficznych mamy 

do czynienia z niedoborem osób, które mogłyby podjąć pracę w szkołach podstawowych (nauczanie 

początkowe). Z drugiej strony rzesza nauczycieli gimnazjów straci zatrudnienie. Przykładem takiego miejsca 

jest Radom, w którym od nowego roku szkolnego trzeba będzie zatrudnić 200 nowych nauczycieli szkół 

podstawowych (wg danych radiowej Trójki oraz Radia dla Ciebie). 

Intuicyjnym rozwiązaniem problemu mogłoby być szybkie przekwalifikowanie chętnych nauczycieli do 

pracy w nauczaniu początkowym, jednakże obecne przepisy nakazują, by niezbędne do tego studia 

podyplomowe trwały minimum 18 miesięcy. 

W związku z tym chciałbym skierować do Pani Minister następujące pytania. 

1. Czy planowane jest wprowadzenie swoistych przepisów przejściowych, które umożliwią nauczycielom 

dotychczas pracującym w gimnazjach podjęcie pracy w szkołach podstawowych, zobowiązując ich do 

niezwłocznego przejścia niezbędnych kursów uzupełniających? 

2. Czy ministerstwo przewiduje utworzenie specjalnych kursów, np. w kolegiach nauczycielskich,  

w których dydaktycy mogliby w trybie szybszym, np. eksternistycznym, uzupełnić braki kompetencyjne? 

Z poważaniem 

Jarosław Obremski 

 


